



ຫ້ວຍງານຂ່າວສານ ພະແນກສັງລວມ ຫ້ອງການ ທຫລ  
ໂທ / ແຟັກ ( 856-21 ) 260283

# ກອງປະຊຸມສຳມະນາຮ່ວມກັບ ກົມບັນຊີແລະການເງິນ ໃນຫົວຂໍ້ “ ມາດຕະຖານບັນຊີລາວ ແລະ ມາດຕະຖານບັນຊີສາກົນ (Lao Accounting Standard and International Financial Report Standard: IFRS)”



ໃນຕອນເຊົ້າຂອງວັນທີ 09 ກັນຍາ 2022 ກົມຄຸ້ມຄອງທະນາຄານທຸລະກິດ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມສຳມະນາຮ່ວມກັບ ກົມບັນຊີ ແລະການເງິນ ໃນຫົວຂໍ້ “ມາດຕະຖານບັນຊີລາວ ແລະ ມາດຕະຖານບັນຊີສາກົນ (Lao Accounting Standard and International Financial Report Standard: IFRS)” ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມ ຊັ້ນ 7 ທຫລ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ນາງ ຄຳຫຼ້າ ເຮືອນມະນີວິງ ຮອງຫົວໜ້າກົມຄຸ້ມຄອງທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ໃຫ້ກຽດບັນຍາຍໂດຍ ທ່ານ ຄອນສະຫວັນ ອຸດົມສຸກ ຮອງຫົວໜ້າພະແນກ, ກົມບັນຊີແລະການເງິນ, ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມຈາກ 05 ກົມກອງຄື: ກົມຄຸ້ມຄອງທະນາຄານທຸລະກິດ, ກົມບັນຊີແລະການເງິນ, ກົມຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ, ກົມນະໂຍບາຍເງິນຕາ ແລະ ສະຖາບັນການທະນາຄານ ລວມທັງໝົດຈຳນວນ 93 ທ່ານ. ການສຳມະນາໃນຄັ້ງນີ້ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍແຜນແມ່ບົດ ແລະ ແຜນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການພັດທະນາການຄຸ້ມຄອງທະນາຄານທຸລະກິດຕາມມາດຕະຖານບາເຊວ ສຳລັບວຽກງານການພັດທະນາບຸກຄະລາກອນ ໃນການພັດທະນາຂີດຄວາມສາມາດຂອງຜູ້ຄຸ້ມຄອງ ກໍ່ຄືພະນັກງານຂອງ ທຫລ ເຊິ່ງກອງປະຊຸມສຳມະນາໄດ້ອະທິບາຍກ່ຽວກັບ ມາດຕະຖານບັນຊີລາວ ແລະ ມາດຕະຖານບັນຊີສາກົນ ໂດຍໄດ້ລິງເລິກສະເພາະໃນ IFRS 7: ເຄື່ອງມືທາງການເງິນ (ການເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນ), IFRS 9: ເຄື່ອງມືທາງການເງິນ, IFRS 13: ການວັດແທກມູນຄ່າຍຸດຕິທຳ ເຊິ່ງທັງ 3 ມາດຕະຖານນີ້ ເປັນມາດຕະຖານທີ່ໃໝ່ ແລະ ມີຄວາມຊັບຊ້ອນໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ທະນາຄານທຸລະກິດ ຈຳນວນຫຼາຍແຫ່ງ ແມ່ນຍັງບໍ່ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄດ້.



**IFRS 7: ເຄື່ອງມືທາງການເງິນ (ການເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນ):** ມາດຕະຖານສະບັບນີ້ ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ທຸກຫົວໜ່ວຍທຸລະກິດ ຕ້ອງເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນໃນເອກະສານລາຍງານທາງການເງິນຂອງກິດຈະການ ເພື່ອໃຫ້ຜູ້ຊົມໃຊ້ສາມາດປະເມີນຄວາມສໍາຄັນຂອງເຄື່ອງມືທາງການເງິນ ທີ່ມີຕໍ່ຖານະການເງິນ ແລະ ການດໍາເນີນງານຂອງກິດຈະການ, ລັກສະນະ ແລະ ຂອບເຂດຂອງຄວາມສ່ຽງທີ່ເກີດຂຶ້ນ ຈາກເຄື່ອງມືທາງການເງິນ ທີ່ກິດຈະການໄດ້ເປີດເຜີຍໃນຊ່ວງໄລຍະເວລາທີ່ມີການລາຍງານ ແລະ ວິທີການບໍລິຫານຄວາມສ່ຽງ.

**IFRS 9: ເຄື່ອງມືທາງການເງິນ (Financial Instrument)** ໂດຍນໍາໃຊ້ປຽນແທນ IAS 39 ເຊິ່ງໄດ້ກວມເອົາທັງ 3 ໄລຍະຂອງເຄື່ອງມືທາງການເງິນ ໂດຍໄດ້ປັບປຸງຫຼັກການ ແລະ ວິທີການບັນຊີ ສໍາລັບເຄື່ອງມືທາງການເງິນ ໃຫ້ສະທ້ອນຖານະທາງການເງິນ ແລະ ຜົນການດໍາເນີນງານທີ່ແທ້ຈິງຂອງທຸລະກິດໄດ້ດີຂຶ້ນ. IFRS 9 ປະກອບດ້ວຍ 3 ສ່ວນຄື: ① ການຈັດປະເພດ ແລະ ການວັດແທກມູນຄ່າຊັບສິນ ແລະ ໜີ້ສິນທາງການເງິນ ② ການຮັບຮູ້ຜົນການຂາດທຶນຈາກການເສື່ອມມູນຄ່າ ③ ການບັນຊີປ້ອງກັນຄວາມສ່ຽງ (Hedge Accounting).

**IFRS 13 ການວັດແທກມູນຄ່າຍຸດຕິທໍາ:** ມູນຄ່າຍຸດຕິທໍາ ເປັນລາຄາທີ່ຄາດວ່າຈະໄດ້ຮັບຈາກການຂາຍຊັບສິນ ຫຼື ຊໍາລະເພື່ອໂອນໜີ້ສິນ (ສໍາລັບລາຍການປົກກະຕິໃນຕະຫຼາດຫຼັກຊັບ) ພາຍໃຕ້ເງື່ອນໄຂຂອງຕະຫຼາດປັດຈຸບັນ. ຂັ້ນຕອນການປະຕິບັດຄື: ① ກໍານົດລາຍການຊັບສິນ ແລະ ໜີ້ສິນທາງການເງິນ ທີ່ຕ້ອງການວັດແທກມູນຄ່າ (ຕາມການກໍານົດຂອງມາດຕະຖານອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ) ② ຊັບສິນທີ່ບໍ່ແມ່ນຊັບສິນທາງການເງິນ ແມ່ນໃຫ້ພິຈາລະນາຈາກຄວາມອາດສາມາດທີ່ຍັງໃຫ້ເກີດຜົນປະໂຫຍດທາງດ້ານເສດຖະກິດແກ່ກິດຈະການ (Highest and best use) ③ ກໍານົດຕະຫຼາດຫຼັກ ຫຼື ຕະຫຼາດທີ່ສາມາດປຽບທຽບໄດ້ດີທີ່ສຸດ ④ ເລືອກເທັກນິກ (ວິທີການ) ການປະເມີນມູນຄ່າທີ່ເໝາະສົມທີ່ສຸດ ເຊິ່ງການວັດແທກມູນຄ່າຍຸດຕິທໍາ ປະກອບດ້ວຍ 3 ວິທີຄື: ວິທີປຽບທຽບຕະຫຼາດ, ວິທີຫຼຸດຕື່ນທຶນ ແລະ ວິທີ ລາຍໄດ້ ໂດຍແຕ່ລະວິທີ ແມ່ນພິຈາລະນາເລືອກໂດຍທະນາຄານທຸລະກິດເລືອກໃຊ້ເທັກນິກການວັດແທກມູນຄ່າຍຸດຕິທໍາ ຕາມຄວາມເໝາະສົມຂອງສະຖານະການ ແລະ ຄວາມພຽງພໍຂອງຂໍ້ມູນ ໂດຍເນັ້ນການອ້າງອີງຂໍ້ມູນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເຊິ່ງສາມາດສັງເກດໄດ້ຈາກຕະຫຼາດ ເປັນຫຼັກ ແລະ ອ້າງອີງຂໍ້ມູນທີ່ບໍ່ສາມາດສັງໄດ້ຈາກຕະຫຼາດ ໃຫ້ນ້ອຍທີ່ສຸດ ເຊິ່ງເທັກນິກການວັດແທກມູນຄ່າຍຸດຕິທໍາ ທັງ 3 ວິທີນີ້ ແມ່ນມີການໃຊ້ຢ່າງແຜ່ຫຼາຍ.

ໂດຍອີງຕາມບົດປະເມີນຊ່ອງວ່າງໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ IFRS ຂອງ ສປປ ລາວ ສະບັບປີ 2017 ໄດ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນສ່ວນທີ່ກ່ຽວພັນກັບຫຼັກການໃນການຄຸ້ມຄອງທີ່ດີ (“Guidelines on the application of the Core Principles for Effective Banking Supervision to the regulation and supervision of institutions relevant to financial inclusion” September 2016) ເພື່ອນໍາສະເໜີໃຫ້ເຫັນເຖິງປະເດັນທີ່ມີຄວາມເຊື່ອມໂຍງກັບຂໍ້ກໍານົດການລາຍງານທາງການເງິນຂອງ IFRS ຢ່າງຄົບຖ້ວນ, ຂະບວນການກວດສອບພາຍໃນ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານທີ່ດີ. ບົດປະເມີນໄດ້ນໍາສະເໜີເຖິງບາງຫຼັກການທີ່ຕິດພັນດັ່ງນີ້:

- ຫຼັກການທີ 12 ການຄຸ້ມຄອງແບບລວມກຸ່ມ
- ຫຼັກການທີ 15 ຂະບວນການຄຸ້ມຄອງຄວາມສ່ຽງ
- ຫຼັກການທີ 17 ຄວາມສ່ຽງສິນເຊື້ອ

- ຫຼັກການທີ 18 ຊັບສິນທີ່ມີບັນຫາ, ການຫັກເງິນແຮ ແລະ ຄັງສໍາຮອງ
- ຫຼັກການທີ 24 ຄວາມສ່ຽງສະພາບຄ່ອງ
- ຫຼັກການທີ 25 ຄວາມສ່ຽງດ້ານການດໍາເນີນງານ
- ຫຼັກການທີ 28 ການເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນ ແລະ ຄວາມໂປ່ງໄສ

ສໍາລັບ ທຫລ ກໍໄດ້ຮັບຮອງເອົາແຜນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມາດຕະຖານສາກົນດ້ານການລາຍງານການເງິນ IFRS ຂອງ ທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນທີ່ບໍ່ແມ່ນທະນາຄານ ແຕ່ປີ 2021-2022 ພ້ອມທັງໃຫ້ທະນາຄານທຸລະກິດກະກຽມ ຄວາມພ້ອມ, ສ້າງບົດວິເຄາະຊ່ອງວ່າງ ແລະ ສ້າງແຜນລະອຽດກ່ຽວກັບການຂ້າມຜ່ານໄປສູ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມາດຕະຖານສາກົນ ດ້ານການລາຍງານການເງິນແບບເຕັມສ່ວນ (Full IFRS) ໃນປີ 2025 ເປັນຕົ້ນໄປ ແລະ ໃຫ້ລາຍງານສະພາບການກະກຽມ ແລະ ຂໍ້ ຫຍຸ້ງຍາກຕ່າງໆ ໃຫ້ແກ່ ທຫລ ຮັບຊາບເປັນປະຈໍາທຸກໆໄຕມາດ ເພື່ອໃຫ້ສາມາດຕິດຕາມໄດ້.

ກອງປະຊຸມສໍາມະນາໄດ້ດໍາເນີນເປັນເວລາເຄິ່ງວັນ ແລະ ດໍາເນີນໄປດ້ວຍບັນຍາກາດອັນດີ ໂດຍນັກສໍາມະກອນໄດ້ມີຄໍາ ຖາມເຈາະຈົ້ມຕໍ່ຜູ້ບັນຍາຍ ແລະ ແລກປ່ຽນຄໍາຄິດຄໍາເຫັນ ຕໍ່ກັບຄວາມໝາຍຄວາມສໍາຄັນຂອງ IFRS 7, IFRS 9, IFRS 13 ແລະ ທາງໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນຕໍ່ໜ້າ ແລະ ວິທີການຄິດໄລ່ຕ່າງໆ.

# ຂ່າວ-ພາບ: ກົມຄຸ້ມຄອງທະນາຄານທຸລະກິດ.

**ຄົນລາວ ຮັກເມືອງລາວ ໃຊ້ເງິນກີບລາວ**